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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-02-02  
 

Justerat: 2006-02-06 
 
 
…………………………..  …………………………. 
Agnetha Mbuyamba RBU   Ulf Lettermark SRF  
  
 
Närvarande:  
Ledamöter: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 
   Jan Wihlborg IFS/CS  

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Anita Åkerhielm HiS 
Åsa Borgström  NHR 
   

Frånvarande:  Margareta Lilliestråle FA 
 
Sekreterare:   Solveig Blid   
       
Tjänstemän: stadsdelsdirektör Carina Lundberg Uudelepp § 1-6 
  ekonomichef Kerstin Sandström § 1-6 
  lokalintendent Lena Fendert § 9 
  programchef  Solveig Bellander § 7, 9 

 programchef  Anna-Lena Christensson § 1-9 
  

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl.13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Övriga frågor:  
Från föregående möte om färdtjänsten.  
 
Samtliga frågor skrivs i protokollet i den ordning de behandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Ulf Lettermark utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba justera dagens 
protokoll.  

 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering av Ulf Lettermark på förvaltningens reception Karlavägen 104, 
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2006-02-06 efter kl 13.00. Solveig Blid mailar dessförinnan protokollet till Agnetha 
Mbuyamba och Ulf Lettermark. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-01-12 godkändes och lades till handlingarna.  
 
Ledamoten Per-Ola Larsson frågade vad som händer med de synpunkter som rådet redovisar. 
Det framgår sällan i protokoll från nämnden att rådets synpunkter i ett ärende hörsammats. 
Enligt Carina Lundberg Uudelepp läses synpunkter från rådet inför beslut i nämnden. Vad 
gäller verksamhetsplanen anser förvaltningen att många av de synpunkter som framkommit 
från rådet är frågor där det pågår en ständig dialog mellan förvaltningen och rådet. 
    
§ 6. Förvaltningens verksamhetsberättelse för 2006.  
(handlingar budades ut fredag 2006-01-27) 
Carina Lundberg Uudelepp och Kerstin Sandström föredrog ärendet.  
 
Barn och Ungdom 
Förvaltningen har under året minskat barngrupperna för de små barnen, med i genomsnitt två 
barn. Flera enskilda förskolor har startats, och tack vare det har minskningen kunnat göras. 
Arbetet under kommande år riktas in på att minska barngrupperna för de lite större barnen.  
 
Vid enkätundersökningar har framkommit att föräldrar i stadsdelen är missnöjda med 
förskolornas arbete med gårdsmiljöerna, jämställdhet och hur minskningen av barngrupperna 
gjorts. Överlag är föräldrar nöjda med fritidsverksamheten. Betygsnivån för skolbarn är 
överlag hög i stadsdelen. 
 
Socialtjänsten kommer fortfarande in för sent när det gäller barn som behöver extra stöd, 
vilket ibland resulterar i institutionsplaceringar. Målet är att i ännu större omfattning kunna ge 
insatser tidigare, för att undvika placeringar utanför hemmen. 
 
Äldreomsorgen 
Ett nytt äldreboende, Kampementet, invigdes i november.  
 
Hemtjänsten har flyttat till nya lokaler och har genomfört en omorganisation, för att 
effektivisera arbete och minska tiderna för personalen att förflytta sig mellan de boende.  
 
Kultur och Miljö 
Det har tillförts kultur till både äldre och barn i stadsdelen. 
 
Medborgarna på Östermalm tycker att det är förhållandevis rent och snyggt i staden. 
Svårighet finns att hålla rent kring återvinningsstationer. För skötseln av 
återvinningsstationerna ansvarar staden centralt. För att hålla rent och snyggt omkring 
återvinningsstationerna ansvarar den enskilda stadsdelen. Mest kontakt med allmänheten har 
Kultur och Miljö haft angående nybyggnationer. 
 
Socialtjänsten 
Stående fråga är öppettider på krogarna kring Stureplan. Kommunfullmäktige har angett att 
krogar som sköter sin alkoholhantering, har vakter och förövrigt sköter sina åtagande ska 
kunna få ha öppet till 05.00 under helger. Stadsdelsförvaltningarna utgör remissinstans, 
socialtjänstnämnden har tillsynsansvar och har tillsynspersonal ute kontinuerligt. 
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Förvaltningen ger information om brottslighet med anledning av sena öppettider. Frågan om 
öppettider diskuteras ständigt på BRÅ. 
 
Ekonomin 
Administrativa avdelningen har gjort besparingar från början av året och redovisar överskott 
på 4,6 mnkr. 
 
Barn och Ungdom har fått minskade kostnader för hyror och drift av lokaler, och redovisar ett 
överskott på 12,4 mnkr. Förskolor och skolor är resultatenheter och får ta med sig överskottet 
in i följande år, vilket innebär att de får ta med sig 5,7 mnkr in i 2006 års verksamhet. 
 
Socialtjänsten redovisar underskott med 7,7 mnkr för hela programområdet. Verksamheten 
för funktionshindrade redovisar underskott med 5,5 mnkr. 
 
Äldreomsorgen har fått minskade kostnader för placering av äldre, vilket följer 
befolkningsstrukturen, och redovisar överskott på 8 mnkr av en budget på totalt 750 mnkr. 
Hemtjänsten har blivit dyrare är beräknat, vilket också följer befolkningsstrukturen med äldre 
som behöver mer hemtjänst i stället för äldre äldre som behöver särskilda boenden i större 
omfattning.  
 
Kultur och Miljö fick kostnader för bortforsling av snö i slutet av året, och redovisar därmed 
ett underskott på 600 tkr. 
 
Anslag 2, försörjningsstöd/arbetsmarknadsåtgärder, har under året arbetat aktivt med insatser 
för arbetslösa som söker försörjningsstöd, och redovisar ett överskott på 3,5 mnkr.   
 
Resultatenheterna får ta med sig överskott in i följande år, övrigt överskott går in i stadens 
totala budget för året. 
 
§ 9. Ombyggnation av förskolan Gärdesbacken 
Lena Fendert informerade. Förskolan ska renoveras efter vattenskada, byggas om och förtätas. 
Tillgänglighetskonsult har varit inblandad, handikapptoalett ska installeras, ramper ska 
byggas, ljudisoleringsplattor ska finnas i tak och det ska bli ny ventilation.  
 
§ 7. Barnfrågor – Vad gör förvaltningen för barn i behov av särskilt stöd. 
Solveig Bellander informerade. 
Förskolechefer och rektorer har ansvar för Barn i behov av särskilt stöd (Bibass) i skolorna. 
Hänsyn ska alltid tas i skolorna till Bibass och särskild skolpeng utgår för de barnen. 
 
Det finns tre personer i Barn och Ungdoms stab som arbetar med frågor kring Bibass. 

• Carina Rasmanis som arbetar med förskolorna. 
• Margareta Sarberg som arbetar med skolorna. 
• Christina Winberg som arbetar med skolskjutsar. 

 
Det finns ett stödteam med talpedagog och förskolepsykolog som arbetar med och för 
förskolebarnen i behov av särskilt stöd. I skolorna finns elevvårdsteamen som består av 
speciallärare, skolsköterska, skolkurator/skolpsykolog. 
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Från 2005-01-01 övergick särskolorna till stadsdelsförvaltningarna och det verkar ha utfallit 
bra. De fem innerstadsdelarna har en gemensam samordnare för särskolorna. 
 
Förvaltningen kan bli ännu bättre på att integrera barn med olika handikapp i skolorna.  
 
§ 8. Projektansökningar 
(utkast av projektplaner och tjänsteutlåtanden med i utkastet, förslagen föredrogs på 
föregående möte av Anna-Lena Christensson) 
Anna-Lena Christensson redogjorde för projektet, som nu börjar bli klara i sin utformning:  
 

• Boendestödjare som ska arbeta tillsammans med bosamordnaren, och ge stöd till de 
personer som bor i försöks- och träningslägenheter. 

• Arbeta i grupp med unga vuxna i riskzonen, aktuella i Tvärgruppen.  
• Upparbeta samarbete mellan Socialtjänstens Vuxenenhet och Studenthälsan, för att 

arbeta med alkohol- och drogvanor bland studenter. 
• Utveckla samverkansformer kring gymnasieelever i området.  

 
Handikapprådet framförde att det är viktigt att erbjuda ungdomarna i stadsdelen alternativ 
till fester och utelivet kring Stureplan, aktiviteter som är tillgängliga för alla, även ungdomar 
med funktionshinder. Fryshuset utgör ett gott exempel på sådan verksamhet. 
 
§ 10. Idéer om sysselsättning för personkrets 3 
Frågan bordlades då Love Larsson vad sjuk för dagen.  
 
§ 11. Angående information från valnämnden 
Anita Åkerhielm har läst informationen som fanns med i listan på inkommen info från 
föregående möte. Informationen är en redogörelse för vart man som funktionshindrad kan 
vända sig för att rösta. Var och en i rådet vill ha ett ex av skrivelsen. 
 
§ 12. Medborgarförslag angående organisation av handikappomsorg  
(bordlagd fråga från 2006-01-12) 
(förslag från Per-Ola Larsson med i utskicket) 
 
I förslaget föreslår Per-Ola Larsson att stadsdelsförvaltningen ska göra om organisationen för 
personer med funktionshinder så att alla funktionshindrade, även psykiskt funktionshindrade, 
oavsett ålder, ska tillhöra samma avdelning/programområde inom stadsdelsförvaltningen.  
 
Rådet beslöt att ta upp frågan nästa gång. 
 
§ 13. Medborgarförslag och en skrivelse  
(inkomna från Per- Ola Larsson, med i utskicket) 

• Antalet psykiskt funktionshindrade 
• Rehabilitering av psykiskt funktionshindrade 

 
Handikapprådet ställde sig bakom båda förslagen, som bifogas detta protokoll som 
information till nämnden. 
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§ 14. Aktivitetslistan – ta upp på följande möten 
Till listan lägga till att bjuda in Anders Carlberg från Fryshuset, för att komma och berätta om 
aktivering av ungdomar.  
 
§ 15. Möte med pensionärsrådet 2006-03-13 
Förslag har kommit från förvaltningen om att ha gemensamma möten för pensionärsrådet och 
handikapprådet. Pensionärsrådet har inbjudit handikapprådet till sammanträde 2006-03-13,  
kl. 14-15. Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson är inbjuden till mötet för att 
ge vägledning i hur de båda råden kan samverka kring personer i alla  åldrar med 
funktionshinder. Det är bra om vi har frågeställningar till mötet, gärna i god tid så att Riitta-
Leena Karlsson kan få ta del av dem före mötet. Frågor sammanställs enligt överenskommelse 
från tidigare möte av Anita Åkerhielm och skickas till Solveig Blid, senast 2006-03-01. Till 
mötet med pensionärsrådet kan Ulf Lettermark, Agnetha Mbuyamba, Per-Ola Larsson och 
Solveig Blid komma.  
 
§ 16. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter eller frågor uppkom från handikapprådet. 
 
§ 17. Listan på inkommen info 
Inga synpunkter eller frågor uppkom från handikapprådet. 

 
§ 18. Övriga frågor:  

• Fråga från föregående möte om försämringar i färdtjänsten. Färdtjänst är en fråga där 
förvaltningen inte råder över regler och riktlinjer utan bara utreder den enskildes 
behov av färdtjänst, som komplement till ett läkarutlåtande. Landstinget ansvarar för 
färdtjänsten. 

 
• Vad gäller skolskjutsar uppkom synpunkter på att det nuvarande systemet är för 

”stelbent” och utestänger barn från kontakt med jämnåriga. Till nästa gång ska Solveig 
Blid skaffa riktlinjerna för skolskjutsar och sända till ledamöterna i utskicket inför 
sammanträdet. Frågan tas upp på nytt vid nästa sammanträde.  

 
• Om seminarierna om Stockholms Handikappolitiska program så är det upp till var och 

en att anmäla sig. Seminarierna är avgiftsfria. Arvode utgår ej för kurser och dylikt, 
enligt gällande riktlinjer.  

 
Handikapprådet framförde att bestämmelsen att ej utbetala arvode för annat är 
sammanträden medför att ledamöter som har arbete inte kan gå på utbildningar/seminarier 
och föreläsningar. 

 
§ 19. Avslutning  
Ordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
Bilagor: 

1. Aktivitetslistan. 
2. Medborgarförslag från Per-Ola Larsson om antalet psykiskt funktionshindrade. 
3. Skrivelse från Per-Ola Larsson om rehabilitering av psykiskt funktionshindrade. 


